
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 11. august 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 59
Den daværende justitsminister tilkendegav under besvarelsen af samråds-
spørgsmål A den 20. november 2014, at det i forhold til den oplyste anvendel-
se af strafcelle over for mindreårige indsatte i 18 tilfælde i løbet af de første
tre kvartaler af 2014 måtte kunne lade sig gøre at begrænse brugen af straf-
celle over for mindreårige. Af opgørelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen,
dateret marts 2015 (REU alm. del - bilag 18, underbilag D), fremgår, at ubetin-
get strafcelle over for mindreårige blev anvendt i to sager i perioden 24. no-
vember 2014-24. februar 2015, og at betinget strafcelle i nævnte periode har
været anvendt i tre sager. Er ministeren enig med sin forgænger i, at 18 straf-
celleanbringelser af mindreårige i løbet af ni måneder er et uønsket højt tal,
og hvad kan ministeren oplyse om antallet af henholdsvis ubetingede og be-
tingede strafcelleanbringelser af mindreårige i perioden fra 25. februar 2015 til
dags dato?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Skipper (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Skipper@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Peter Skaarup
formand
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